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Zbelítovští hasiči 

soutěžili v krajském kole 

 V sobotu 31. května se konalo na 

stadionu v Milevsku postupové okresní 

kolo soutěže v požárním sportu. V celko-

vém pořadí se povedlo zbelítovskému 

týmu zvítězit. V kategorii mužů se    

utkalo sedm tradičních týmů a soutěž 

byla velmi vyrovnaná. Tři družstva měla 

shodný počet bodů. Vítězství            

zbelítovského týmu určil až nejlepší čas 

v požárním útoku, který v případě    

stejného bodového hodnocení na konci 

soutěže rozhoduje.  

  

 Krajské kolo proběhlo v neděli 

15. června v Jindřichově Hradci a zbelí-

tovský tým zde reprezentoval okres  

Písek, spolu s ženami z Milevska.      

Bohužel, v konkurenci mladších a hlavně 

trénovanějších týmů se Zbelítovu neda-

řilo a skončil na šestém místě. Požární 

útok zvládl dobře, ale v běžeckých disci-

plínách (štafeta 4x100 metrů a běh na 

100 metrů s překážkami) chybělo vždy    

několik cenných vteřin na konkurenci. 

Zvítězili hasiči z Drahonic (okres      

Strakonice), druhou příčku obsadili   

hasiči z Pikova (okres Tábor) a třetí   

místo putovalo do Nové Homole      

(okres České Budějovice).                 -et- 
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Ze zastupitelstva obce 

 

Nové komunální vozidlo 

 Zastupitelé schválili nákup nového komunálního vozidla 

do majetku obce. Jde o terénní vozidlo U10 PRO Higland za 
cenu 688 370,- Kč včetně DPH. Obci ho nejpozději do poloviny 
července dodá firma JF AutoCentrum z Písku. Obec bude   

vozidlo využívat jak v zimním tak v letním období.  

 Vozidlo táhne, tlačí, pracuje. Díky mohutné tažné síle 
utáhne jakékoliv pracovní příslušenství. Například sypač, kár-
ku, sekačku, atd. Údržba veškerých obecních ploch a zeleně 

tak bude snadnější. I díky silnému navijáku k zapojení radlice, 
zametače nebo nakladače. Vítaným prvkem je i elektrická 
sklápěcí korba. Snese až 454 kg nákladu, který bez námahy 

vyklopí hydraulický válec. Tažná kapacita stroje je až 800 kg. 
V zimním období, kterým v posledních letech vládnou spíš 
ledovky než sníh, zvládne posolit vozovku a  v případě sněho-

vé nadílky i prohrnout. Skvělým pomocníkem bude při odvozu 
posekané trávy, listí apod. Na vozidlo je poskytnuta pětiletá 

záruka. Výhodou je také blízká vzdálenost do JF AutoCentrum 
v Písku, kde budou prováděny servisní prohlídky. Na tento typ 
vozidla postačí řidičské oprávnění skupiny B. 

-et- 

 

Modernizace veřejného osvětlení 

 Od společnosti e-on má starosta obce zpracovaný  

návrh na rekonstrukci veřejného osvětlení a odhad investič-
ních nákladů a úspor. Zpracován je v souladu s předpokláda-
nými podmínkami dotačního programu Státního fondu      

životního prostředí (SFŽP) s předběžným termínem podání 
žádosti k 7/2025. Posouzení bylo z hlediska potenciálu úspor 
elektrické energie a také s ohledem na požadavek splnění 

norem pro osvětlení komunikací dle požadavků dotačního 
titulu. Návrh definuje celkové možnosti využití připravované-
ho dotačního programu v poměru ceny investice vůči       

předpokládané výši dotace a je finančně mírně nadsazený.  
 

 K poskytnutému návrhu může společnost e-on obci 
vytvořit i financování úvěru. Výběrové řízení na projekt musí 
proběhnout do konce roku 2025, ale zastupitelé ho chtějí  

spustit co nejdříve. Dotaci by mělo příslušné ministerstvo 
vypsat v průběhu letošního července. K benefitům           
rekonstrukce patří výrazné zlepšení světelných parametrů, 

zvýšení bezpečnosti provozu, celoroční provoz veřejného 
osvětlení včetně svícení v noci a především úspora nákladů  
za elektřinu. 

 
 Předběžný odhad investičních nákladů uvádí kromě 
jiného úsporu elektrické energie dle rekonstrukce veřejného 

osvětlení ve výši 39%. Odhaduje výši dotace 438 923 Kč a 
celkovou roční úsporu 79 161 Kč. Odhad maximální výše   
investice pro výběrové řízení bez dotace je 1 703 000  Kč bez 

DPH,   2 060 630 s DPH. Výměna se týká 71ks svítidel a        
32 sloupů.            -et- 

Účetní uzávěrka MŠ Skřítci za rok 2024 

 V roce 2024 činily příjmy Mateřské školy Skřítci 2 107 

676,62 Kč a výdaje 2 100 675,46 Kč.  Rozdíl mezi oběma  
stranami +7 001,16 Kč bude převeden do rezervního fondu.
                       -et- 

Vznikne nové parkoviště 

 Počátkem dubna došlo k pokácení tújí v areálu zahra-
dy mateřské školy včetně vytrhání pařezů. Letité dřeviny, 

lemující plot podél silnice k mateřské škole byly ve špatném 
zdravotním stavu. Přerostlé, napadené chorobami, nemocné. 

Na jejich místě od rampy směrem k vratům do dvora mateř-
ské školy vznikne pět nových parkovacích míst. Nejprve ale 
musí projít stavební úpravou. Pokácená dřevitá hmota byla 

spolu s navezenými větvemi zpracována na štěpku, pařezy 
skončily na čarodějnické hranici a 30. dubna shořely.  

 Areál zahrady mateřské školy chce starosta obce Petr 
Zelený osadit novou zelení. Má v plánu  zadat architektonický 

plán zahrady a jeho realizaci financovat vhodným dotačním 
titulem.            -et- 

Dnes už není po pařezech a tújích ani památky. 

Smlouva o zřízení služebnosti  

inženýrské sítě — vodovodní přípojky + 

Smlouva o zřízení služebnosti stezky a cesty 

 Obec Zbelítov má ve svém výlučném vlastnictví      
pozemek  č. 450/1 v katastrálním území Zbelítov.  Smlouvou o 

zřízení služebnosti inženýrské sítě — vodovodní přípojky    
zřizuje Lence Kotrbové za úplatu 2 000 Kč na dobu neurčitou 
ve prospěch tohoto pozemku a každého jeho vlastníka služeb-

nost inženýrské sítě. To  spočívá v právu zřízení  a umístění 
vodovodní přípojky na tomto pozemku. A dále v právu užívat 

pozemek za účelem provozu, úprav, oprav a údržby.  
  
 Smlouvou o zřízení služebnosti stezky a cesty zřizuje 

Lence Kotrbové pro tento stejný pozemek za úplatu 1 000 Kč a 
na dobu neurčitou právo zřízení a umístění pevné přístupové 
cesty za účelem přístupu k pozemku č. 443/2 a parcela         

č. st. 175.                      -et- 

Závěrečný účet obce za rok 2024 

     K závěru roku vykazoval účet obce příjmy 7 462 979,33 Kč, 

výdaje 4 640 156,57 Kč a saldo provozního přebytku                
2 822 822,76 Kč.            -et-   
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Kultura 

 

Spanilá jízda už po deváté 

 Do Zbelítova se v sobotu 21. června sjížděli ze všech 

stran bicyklisté. Už podeváté si společně vyjeli na spanilou 
jízdu. Vyjížďku o délce cca 20 kilometrů s občasnými pře-
stávkami na odpočinek, oběd i kulturu. Zakladatelem akce je 

Jarda Kotrba, který ji organizačně zajišťuje spolu se svojí 
rodinou. Sobotní počasí bylo jako vymalované a dorazivším 
47 bicyklistům vyloženě přálo.  

  
 Scénář akce je léty osvědčený. Prezentace v sálu kul-

turního domu, 

před startem   
občerstvení 

v hospůdce, foto-
grafování u rybní-
ku a společný start 

před kulturním 
domem kde je 
odpoledne i cíl. 

Letošní trasa    
směrovala bicyklis-
ty do Milevska. Při 

vjíždění ze Zbelí-
tova na rušnou 
silnici číslo 121 se 

Jarda Kotrba se 
synem Tomášem 
ukázali jako zkuše-

ní průvodci. Ve 
výstražných vestách zajistili oba směry silnice a celý průvod 
tak mohl bezpečně najet. Celkem 47 bicyklistů, z toho šest 

na vysokých kolech, jedna motorka a doprovodné vozidlo.  
 
 V Milevsku na náměstí se znovu vyfotografovali a hurá 

směr Osek. Kopec tím směrem dal trochu zabrat. Přece   
jenom, stará kola nemají přehazovačky a tak hodně aktérů 

své bicykly vedlo. Přestávka v Oseku pro krátký odpočinek    
a pitný režim tak byla zasloužená. V doprovodném vozidle 
dorazili  muzikanti. Ladislav Kofroň s harmonikou, Jan Sedlá-

ček s  trubkou a Jarda Šimák s vozembouchem. Vyhrávali     
a zpívali na celou náves a všichni s nimi. Až to trochu připo-
mínalo pouť, kterou v Oseku slaví až koncem června. Přes 

Květov dojeli do Kučeře a tamní hospůdka se stala zastávkou 
na půli cesty celé trasy. Bicyklisté zde poobědvali, zazpívali 
si s muzikanty a někteří i zatančili. 

 
Na kolech mladí i staří 

 Přes Svatý Jan a Velkou se vrátili zpět do Zbelítova.  

Třešničkou na dortu celého dne bylo vystoupení skupinky 
místních žen a několika mužů. V zhruba 
desetiminutovém rychlém sledu předvedli 

veselé divadelní ukázky na známé nebo 
filmové písničky. Diváky tím velmi pobavili 
a odměnili je bouřlivým aplausem. A odmě-

nil je i Jarda Kotrba. Kromě panáčka na 
povzbuzení před samotným vystoupením 
dostali při představování ještě perníček.  

 
 A kdo všechno v průvodu jel? 

Bicyklisté z Českých Budějovic, Zahořan     
u Berouna, Karlových Varů, Tábora, Písku, 
Velké a samozřejmě několik domácích. 

K nejmladším účastníkům patřila sedmiletá 
Nikolka Kotrbová a stejně stará Alžbětka 
Komárková. K nejstarším patřil Petr Mráz 

(76) z Českých Budějovic, kterému        
kamarádi říkají Mrazík. 

Pokračování na str. 4 

Vnitřní směrnice  
o zadávání veřejných zakázek č. 1/2025 

 Obec ji schválila s platností od 29. května a tím se ruší 
dosavadní směrnice č. 2/2017. Vyhláška se týká způsobu    

evidence veřejných zakázek a postupu při zadávání veřejných 
zakázek malého rozsahu. Nová směrnice je dostupná na     
webových stránkách obce Zbelítov.        -et- 

Ze zastupitelstva obce 

Bezbariérový přístup do sálu KD 

 Na jeho vybudování dojde nyní v letních měsících. 

Vznikne obdoba bezbariérového přístupu, který slouží pro 
vstup do budovy obecního úřadu. Tuto akci zrealizuje firma 
Jiřího Hrůzy.             -et- 

Veřejné projednání návrhu změny 

 č.1 Územního plánu obce Zbelítov (ÚP) 

 Konalo se ve středu 25. června od 17 hodin na sále  
kulturního domu ve Zbelítově. Do 15 dnů ode dne konání    
veřejného projednávání může každý uplatnit písemně k návrhu 

změny své připomínky. 

 Standardizace tohoto ÚP je nyní vyhotovená. ÚP byl 
vystaven k veřejnému nahlédnutí od 20. května na Městském 

úřadu Milevsko Odboru regionálního rozvoje,  na Obecním  
úřadu ve Zbelítově a v elektronické podobě na webových 
stránkách Města Milevska (www.milevsko-město.cz v sekci / 

Územní plánování/Zbelítov/Změna č.1 ÚP Zbelítov – návrh   
pro sloučené jednání.            -et- 

Kontrola nakládání s odpady 

 Jak obec hospodaří s odpady přijela do Zbelítova        

10. června prověřit Česká inspekce životního prostředí.      
Kontrola stále probíhá a  dosud není definitivně uzavřena. Její 
výsledek přineseme v příštím vydání Zbelítovského zpravodaje. 

  -et- 

Štěpkování větví 

        Hromadu svezených větví na louce pod mateřskou školou 
štěpkovala v pátek 25. dubna firma PRO VLM, s.r.o. Hrejkovi-

ce. Obec za vzniklou surovinu obdržela 6 000,- Kč.              -et- 

Společné fotografování velocipedistů u rybníku pod hospůdkou. 

Káťa Erfaňuková se synem Míšou  

a Kristýnkou Přibylovou. 
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Kultura 

Čapí rodince se daří dobře 

  

Čapí hnízdo ve Zbelítově vzniklo před pěti lety.  
Čenda s Ivetkou na něm poprvé vyvedli potomky před dvěma 
lety. Z tehdy třech snesených vajec vydrželo jen mládě    

Zuzka. Vloni už zůstala všechna čtyři čápátka. Letos počát-
kem jara čápy už všichni netrpělivě vyhlíželi. První přiletěla      
27. března Ivetka a čekala na svého partnera. Jenže ten se 

někde pozapomněl. Dočkat se nemohla, a tak co čert       
nechtěl, 3. dubna k ní na hnízdo z ničeho nic přilétl cizí čáp. 

Evidentně se zde chtěl usadit a pářit. Ivetka se mu však   
bránila a pustit k sobě na hnízdo nechtěla. Nezbylo mu než 
s nepořízenou odletět. A aby toho nebylo málo, už za čtyři 

dny se hrnul na hnízdo další čapí nápadník. Podle kroužku se 
zjistilo, že byl v roce 2021 okroužkován v  Plané nad Lužnicí. 
Hned dostal jméno Pláníček, ale říkali mu i Plánička. Asi  

podle slavného studenta Šimona Pláničky z Troškovy hoštické 
komedie. Pláníčka už Ivetka k sobě přijala a vypadalo to     
na šťastný začátek s novým partnerem. Pářili se spolu      

láskyplně několik dní a opečovávali si hnízdo.  
 

Bojovník Čenda 

     Jenže 11. dubna ve 22,30 hodin 
konečně do Zbelítova přiletěl    

Čenda. Spatřil na hnízdě svého soka 
a okamžitě zaútočil. Bojovali proti 
sobě velkou silou na hnízdě i ve 

vzduchu. Nalétávali na sebe,     
proplétaly krky, křídla a peří lítalo 
na všechny strany. Čenda se však 

ukázal jako silnější a vyhrál.          
A  neztrácel čas a hned po bitce nastalo páření s Ivetkou. 

Procítěné, láskyplné a plné něhy. Jenže dál se děly věci těž-
ko pochopitelné. Následkem páření s  Pláníčkem snesla Ivetka 
postupně tři vejce. Jak si tohle Čenda pro sebe vyhodnotil lze 

jenom spekulovat... Každopádně, všechna tato „cizí“ vajíčka 
vytlačil z hnízda pryč. Rozbité skořápky pod hnízdem zůstaly 
jako němý důkaz.  

 
Čápátka jsou čtyři 

Následkem páření s Čendou snesla Ivetka později 

další čtyři vajíčka. K těm už se Čenda choval jako pravý   
rodič. Zahříval je, opečovával a střídal se v sezení na nich. 

Čápátka dostala jména podle    přísluš-
níků „čapího týmu,“ tedy: Fanoušek, 
Staník, Lucinka a Pája. Rostou téměř 

před očima a díky kameře je opět mož-
né sledovat každý jejich pohyb na 
hnízdě. V neděli 22. června byla všech-

na okroužkována pro sledování jejich 
budoucího pohybu. Sledovat jejich 
hnízdo můžete na www.twitch.tv/

capihnizdo1.                     -et- 

Zdeněk Klásek pokřtil osmou knihu pohádek 

 V sobotu 7. června křtil Zdeněk Klásek v Galerii M svoji 

již osmou knihu pohádek. Nese název Jihočeské pohádky 4      
a obsahuje jich 14. Řekl, že je to jeho poslední pohádková 

kniha. Nyní se chce věnovat knize z policejního prostředí   
minulého století, kterou má léta rozepsanou. Knihu pokřtil 
spisovatel a ředitele Milevského muzea Vladimír Šindelář.  

Nechybělo hudební vystoupení několika dětí, dobré občerstve-
ní a diváky zaplněná Galerie M. Kniha stojí 250 Kč a v Milevsku 
je k zakoupení na obvyklých místech – v klášterním obchůd-

ku, muzeu, Infocentru nebo v knihkupectví.         

 -et- 

              
Pokračování ze str. 3 

   

     Patří k zakládajícím čle-

nům Českého klubu velocipe-
distů (ČKV) Podšumavan. Když 
mu to zdraví dovolí, jezdí na 

kole rád kamkoliv   a kdykoliv. 
Ve Zbelítově už absolvoval 
hodně ročníků a ten letošní 

odjel na svém nejstarším kole 
z roku 1935.  Pohyb je zkrátka 

jeho celoživotní koníček a 
v sobotu ve Zbelítově za to od 
Jardy Kotrby dostal ocenění – 

několik perníčků s logem 
bicyklu.  

 

Eva Taterová  

S Jardou Kotrbou nejstarší účastník 

letošní vyjížďky Petr Mráz (76). 

-et- 

 
 

Kroužkování v neděli 22.června čápátka díky vedru unavilo. 
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Do Zbelítova přijede  

Zdeněk Troška 

 Zdeněk Troška je proslulý český filmový režisér a scénárista. 

Především je výborný lidový vypravěč. Pochází z jihočeských Hoštic, 
které se v jeho filmech několikrát objevily. Jeho režisérská        

filmografie je velmi bohatá. Nesmrtelné jsou letní trilogie komedií  
Slunce, seno, Kameňáky, Babovřesky nebo pohádky. Namátkově, 

Nejkrásnější hádanka, Z pekla štěstí, Andělská tvář nebo série dílů  
O princezně ze mlejna. Jeho úplně poslední zfilmovanou pohádkou 

bylo Zakleté pírko. V roce 2021 prohlásil, že s filmováním nadobro 
končí. Od té doby  si užívá důchod a žije střídavě v Hošticích a        

v Praze. Prezident Miloš Zeman mu v roce 2017 udělil Medaili         
za zásluhy.  

  

 Vstupenky budou k zakoupení v předprodeji v kance-
láři starosty obce od úterý 8. července za cenu 350 Kč za 
kus. Kapacita sálu je 170 míst, tak dlouho neotálejte. Není 

pochyb, že při Troškově veselém vyprávění jeho životních 
příběhů dostávají bránice diváků pořádně zabrat. Lístek na 
slavného  režiséra může být i vhodným dárkem například     

k svátku nebo narozeninám.                -et- 

Akční knihovna 

 Jarní burza přebytků a květin 

 Proběhla na prostranství před kulturním domem v sobo-

tu 17. května odpoledne. Stejně jako několikrát v minulosti     
i tentokrát ji uspořádali  knihovníci Šárka a Jiří Šrámkovi.       
K mání byly sazenice rajčat, paprik, letního pórku, bylinky      

a nejrůznější trvalky. Burzu navštívilo 22 lidí a na své si přišel 
každý.             -et- 

Kultura 

 

Školní čtení v knihovně 
 
Dominik, Honzík a Ládík jsou tři stateční kluci, kteří   

každou středu chodili od října do května do knihovny číst.   

Koncem dubna se k nám přidala i prvňačka Maruška. Četli 
jsme J. Foglara, O. Sekoru, P. Hrušku i čítanku. Myslím si, že 
tohle „Školní čtení“ bylo úspěšné a všichni čtenáři se časem 

hodně zlepšili.  
  

      Děkuji maminkám, 
že svoje ratolesti na 
čtení posílaly a      
doufám, že příští rok 

nás bude třeba víc. 
Začneme v říjnu, ale 
budu Vás včas informo-

vat ve zpravodaji,  
který vyjde v září. 

  

Přeji všem krásné prázdniny a 

třeba i s knížkou v ruce. 

      knihovnice 
   Šárka Šrámková 

Uklizený Zbelítov 

 Všimli jste si, jak je letos Zbelítov upravený a pohled-

ný? Na jaře zametené silnice od zimního posypu a nyní v    

sezóně pravidelně vysekaná zeleň ve všech parcích a zátiších.  

A že jí není právě málo. Tyto práce vykonávaly v minulých 

letech alespoň po část roku dvě pracovnice a úklidových ploch 

bylo o poznání méně. Letos všechno zvládá  Marta Nyiriová 

sama a patří jí za to veliký dík!  
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Kultura 

 Paní Marie Kotrbová oslavila letos 6. května 

své 90. narozeniny. Nyní žije v Milevsku v Domě          

s pečovatelskou službou, ale celý svůj život prožila     
ve Zbelítově. Působila zde dlouhá léta jako prodavačka     
v prodejně potravin a také jako knihovnice v obecní 

knihovně. Poblahopřát k životnímu jubileu jí přišla        
i místostarostka města Milevska Markéta Honzíková.  
 

S přáním pevného zdraví do dalších let 
 se připojují 

  

starosta obce Zbelítov Petr Zelený,  

oba místostarostové, zastupitelé  

a za redakci Zbelítovského zpravodaje Eva Taterová 

 
Dva v jednom - oslava MDŽ i Dne matek 

 Uspořádaly v sobotu 10. května členky ČSŽ spolu s obcí Zbe-
lítov. Takové dva v jednom, kde si bezmála stovka účastníků v sálu 
kulturního domu přišla na své. Nejenom žen a matek, ale i jejich 
partnerů, kteří pozvání také dostali. Sál kulturního domu se zcela 

zaplnil. Nechyběly květiny, dobré občerstvení, hudební produkce 
kapely Vouzband ani veselé divadlo. Všechny přivítala předsedkyně 
ČSŽ Zdeňka Dubová. Starosta obce Petr Zelený s místostarostou 

Jaromírem Hrůzou předali každé ženě karafiát s blahopřáním.  
  

 Pak se ale sál proměnil v improvizované divadelní jeviště. 
Opanovala ho na deset minut sehraná skupinka místních žen a  

několika mužů. V rychlém sledu za sebou předvedly šňůru krátkých 
vystoupení na známé nebo filmové písničky. Klip střídal klip a sotva 
se diváci vzpamatovali z jednoho veselého, už tu byl další.       

Podkreslené hudbou, kostýmy, a především pečlivě secvičenou 
choreografií. Když jsem šel z Hradišťa, Gorale, Malotraktorem, Do 
naší hospůdky, Vysoký jalovec a několik dalších. Na tý louce zelený 

pásl myslivec tři jeleny a ti ho trochu zlobili. Nechyběly ani ukázky 
z proslulých Troškových komedií. Ze Slunce, seno, jahody dámská 
přehlídka z kravína s knížkami na hlavě. A také legendární Trnky, 

brnky s tanečkem v kroužku. Účinkující sklidili za svůj výkon   
bouřlivý divácký potlesk. A pak už jeviště opanovala kapela 
Vouzband a vyhrála k tanci i poslechu ještě po půlnoci. 

Eva Taterová/ foto Šárka Šrámková, Eva Taterová 

Velikonoční koledování. Nebylo by to Pondělí 

velikonoční, aby koledníci nevyrazili na koledu a stejně 
tak letos. Malí, trochu větší i pár dospělých jako     

doprovod. S koledou nezapomíná zajít za několika   
svými sousedy i Marie Hrůzová (84) a i letos je její  
recitace potěšila.           -et-        
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V mateřské škole se pořád něco děje 
 

O zoubky se zase postarala odpolední přednáška pro děti a 

rodiče s paní Sandrou Smělou. Nejprve se všichni dozvěděli důležité 

informace o dentální hygieně a poté si mohli správnou techniku čištění 

zubů společně vyzkoušet. Na výletě do Sladovny v Písku se děti promě-

nily v mravence a prolezly celý obří dřevěný labyrint Mraveniště.        

V herním  prostoru Pilařiště, inspirovaném dílem výtvarníka Radka 

Pilaře, si pak vyhrály do sytosti. Mezi další povedené akce patřil          

i výchovně-vzdělávací koncert v ZUŠ Milevsko, kde děti poslouchaly 

písničky o dopravních prostředcích, které byly doprovázeny různými 

hudebními nástroji a zpěvem dětského sboru.  

 

Již zmíněnou lesní stezku pro děti, rodiče, příbuzné a přáte-

le školy nám připravil lesní pedagog Jakub Brichta. V lese na všechny 

čekala stanoviště s úkoly zaměřenými na poznávání přírody. Děti   

určovaly lesní zvířata, stromy,  houby, sázely stromky, poznávaly  

předměty podle hmatu a prošly si bosou stezku. Na konci si každý  

vyrobil pamětní placku a společně jsme si na ohni opekli špekáčky.  

 

Den dětí jsme oslavili na zahradě školky společně s čápem 

Čendou. Děti krmily čápata, přenášely vajíčka do hnízda, lovily rybky, 

skákaly jako žabky a poznávaly tvary i barvy. Na závěr školního roku 

jsme se rozloučili s dvěma předškoláky, kteří odcházejí do školy.        

O veselou atmosféru se  postaral klaun Čiko. A nesmíme zapomenout 

na tradiční Sportovní  hry mateřských škol, které pořádá milevský 

městský úřad na  hřišti 1. základní školy. Děti si užily si dopoledne 

plné pohybu a radosti. Jejich výkony byly oceněny pohárem, medaile-

mi i věcnými cenami. S doprovodným programem se připojil například 

FBC Došwich Milevsko, Handball Club Milevsko a milevští hasiči.          

V rámci přípravy na vstup do školy navštívili naši předškoláci 1. základ-

ní školu, kde si vyzkoušeli dvě vyučovací hodiny a seznámili se             

s prostředím, do kterého v září nastoupí. 

 

Ve školce od září přivítáme čtyři nově zapsané děti – dvě 

dvouleté holčičky ze Zbelítova, jednoho dvouletého  chlapečka z Velké 

a jednoho tříletého chlapečka ze Sobědraže. Od ledna k nim přibyde 

ještě jeden dvouletý chlapeček ze Zbelítova. Další výlet jsme uskuteč-

nili v polovině června díky MAS Střední Povltaví. Ta nám z projektu 

MAP ORP Milevsko IV financovala a organizačně zajistila výlet do   

Jihočeského  zemědělského muzea v Netěchovicích.  

 

Jaro u Skřítků bylo zkrátka plné dobrodružství, nových   

zážitků a radostných chvilek. Už teď se těšíme,  co nám přinese další 

školní rok.                          

 Za Mateřskou školu Skřítci Hana Maťhová 

 
Děti z Mateřské školy Skřítci mají za sebou jaro plné    

zážitků, objevování a radosti. Program byl opravdu pestrý a nabídl 

spoustu příležitostí k poznávání, hraní i učení. Velkým zážitkem byla 

návštěva lektorky ze ZOO Hluboká s programem Kamarádi ze ZOO. 

Děti si zblízka prohlédly strašilku, želvu i krajtu královskou a díky 

zajímavému vyprávění se dozvěděly, jak se ke zvířatům správně 

chovat a jak jim lépe rozumět.  

 

Skřítci také navštívili zimní stadion v Milevsku, kde si kra-

sobruslařský klub připravil lední pohádku Alenka v říši divů. Kromě 

samotné choreografie a bruslení nás okouzlily krásné kostýmy           

a rekvizity. Realizace Operačního programu Jana Amose Komenského 

s  názvem Zkvalitnění vzdělávání v MŠ Skřítci spolufinancovaného 

Evropskou unií se chýlí ke konci. V rámci inovativního vzdělávání 

jsme v tomto období ještě uskutečnili lekci s Malou technickou   

univerzitou, sférické promítání a v oblasti spolupráce školky s rodiči 

dětí odpolední lesní stezku. Do projektu s MTU jsme se zapojili již 

podruhé v tomto školním roce. Tentokrát se z dětí stali „stavitelé 

věží.“ Připomněli si, jaké věže známe a k čemu slouží a jak postavit 

věž, aby nespadla. Podle návodu stavěli ve skupinách model vysílače 

na Ještědu. Přitom procvičovali logické myšlení i spolupráci. Velkým 

zážitkem byla mobilní vzdělávací projekce ve sférické kopuli,       

kde děti zhlédly poutavý film s tématem podmořského světa. 

 

 



Životní jubileum oslavili 
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Kulturní akce 

a souhlasili se zveřejněním 
 

 

Petra Pincová  50 let 

Jaroslav Volf  50 let 

Jaroslava Hemmerová 55 let 

Luboš Kašpar  55 let 

Jiří Uhlíř   70 let 

František Valdman  70 let 

Bedřich Frydrych  75 let 

 

Srdečně blahopřejeme! 

 

5. července 

SDH Zbelítov slaví 120 let od vzniku 

 a chystá bohatý program na celé odpoledne.  

Bližší informace na titulní straně. 

 

19. července 

Soutěž O putovní pohár hasičů okresu Písek 

Na louce pod mateřskou školou od 13,00 hodin.  

 

9. srpna 

zájezd do Rakouska - Krimmelské vodopády 

Pro přihlášené, pořádá ČSŽ 

 

 

2 zájezdy do divadla s otáčivým hledištěm 

v Týnu nad Vltavou: 

16.8. 

Kytice 

hraje Divadelní spolek Vltavan Týn nad Vltavou 

 
29.8. 

 Cyrano 

hraje Docela velké divadlo Litvínov, 

 v hlavní roli David Suchařípa 

Oba zájezdy jen pro přihlášené.  

 

 

20.9. 

2. Zbelítovské vinobraní 

Pokud si nepřejete svá jubilea a události ve Zbelítovském zpravodaji zveřejnit,            

sdělte tento požadavek starostovi obce nebo v redakci. 

Odešli navždy 

 

V úterý 17. června 2025 nás navždy opustila  

paní Dana Skopcová 

ze Zbelítova. 

Zemřela ve spánku  ve věku nedožitých 63 let. 

 

2. Zbelítovské vinobraní 
 

Uspořádají členky ČSŽ  Zbelítov 

      v sobotu 20. září  

v sálu KD Zbelítov od 14 hodin 

a VŠECHNY SRDEČNĚ ZVOU! 

 

Vínko a burčák opět přiveze  

Alena Šrůtová z milevské vinotéky. 

 

K tanci, poslechu a pohodě bude vyhrávat  

Cimbálová muzika Aleše Smutného. 
Členové cimbálové muziky primáše Aleše Smutného. 
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